
Z A P I S T T I K

Sa seđamnaeste zajedničke sjednice Skunštine onštine 
Banja Luka, održane Tl.3.1968. godine.

Sjednica je nočela sa radom u 70,00 sati u Vijećnici 
Doma kulture.

Pređsj eda-га i rukovodi sjednicom nredsjednik Skur»štine 
onštine Ba"bić Zivko.

Zanisnik vodi radnik SO-e Aiagić Гого.
Sjednici nrisustvuje 77 odbornika, otsutno 23 оВВогп1-

ka.
Nisu naja^ili otsustvos Grrozden Niko, Kopri^ica Boško, 

Džombić Milorad, Filipović Safet, Grbić Milan, Grozdanić Boško, 
janković Vojislav, Jovetić Božidar, Mandić Vukašin, Miladinović 
Milenko, Muhurdarević Ekrem, Pirolić Meho, Ponović Milorad, Pu- 
Ijić Drago i Rojc Vera.

Najavili otsustvo: Kajkut Djuradj, 3alić Azra, Јајбе- 
vić Ivica, Ko^a6ević Hade, Osmančević Sabahudin, Petko^ić Bojan, 
Senić Ranko i Sukalo Bogoljub.

Pošto je nređsjeđavajući konstatovao da nostoji к-ч-ач i- 
fikaciona većina za ođlučivanje, nrešTo se na rad.

Zanisnik sa nrošle sjednice nrih^aćen je bez nrimje- 4/
dbi.

Jednoglasno je usvojen

D N E V N I  R E D

1 . RAZMATRANJ E PREDNACRTA I UTVRDJIVANJA NACRTA j 
BUDŽETA OPŠTINE BANJA LUKA ZA 1968. GODITJ

2. UTVRDJIVANJE PLANA ODRŽAVANJA Z30R0VA BIRAČA 
POVODOM DISKUSUE 0 BUDŽETU OPŠTINE 3ANJA i 
LUKA ZA 1968. GGDINU

3 . Prijedlog zaključka o davanju sagTasnosti 
na Odluku komunalnog nreduzeća "ŽISTOĆA"
o novećanju cijena usluga.
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“PREDSJ EDTTIK 3A3IĆ ČIVKC ističe đa je koordinaciono tije^o razma- 
tralo Plan nrihoda i rashoda buđžeta za 19 6 8. te da ih je usvojiTo. 
Predlaže da se điskusija vodi u ohT iku seminara, da se st,rari oh- 
jasne, da se odhornici spreme što hofje za zhorove hirača. Ne hi 
trehalo ići na izmjene to će se uraditi kad se hudžet hude usvajao. 
Težište je sad na pitanjima, služha će da odgovara i da daje oh- 
jašnjenja. 0 nlanu nrihoda hudžeta rasnravljali su nos^anici, Ba- 
vjet za nlan i finansije, koorđinaciono tijelo, služha je kontak- 
tirala i sa radnim organizacijama. plan nrihođa je rea^no n^ani- 
ran.

?to se tiče P^ana rashoda hudžeta tu ima manje nrimje- 
dhi. Koordinaciono tjelo je oformilo komisiju u sastavu: Škrhić 
Slavko, Seksan STavko i Hadžimujagić f' emso da isnita kol iko je 
sredstava notrehno za državnu unra^u, ko"1 iko se može ohezhje- 
diti. Isnitaće se mogućnosti: da se sa hudžete skine mjesti^i- 
šte "K].ašnik" stadion "Borac", da se ukine dio dotacije iz hu- 
džetea za "Gradsku nPjekaru", Konstatovano je da je еос^ја^па no- 
moć i socijalna zaštita realno nlanirana,

Nedostaju nare za izradu urhanističkih rješenja u Gra- 
du, za "Borik" i "Šeher".

Načelnlk Eškić Ismet je pročitao ohrazloženje uz Plan prihoda i 
Plan rashoda hudžeta za 1968. godinu izlaganje u sjedničkom mate- 
rijalu.

Cdhornik Pla-’-Čić I>Ti~iorad - ima nrimjedhe na materijale za koje 
kaže da daju mogućnost nekolicine da se služe s njima. TaheTe 
nisu pregledne a ohrazloženja su “’oša. T-rrdi da zhog zajma za 
puteve neće doći do novećanja poreza na promet.

ODBORNIK VEREI.T АШЈЕТ nita koliki su odnosi ličncg dohotka nri-”-re- 
de i van privrede?

Predsnednik Bahić Žjvko - ističe da Ч  će 1ični dohotci rasti 
8/f manje il i više ne nna se, to je nemoguće ocjeniti. 8/ je 
pro sj ek
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Direk~bor Vlado Romčević - snatra da -orosoek od Qf= stoj i 
jer mnoge radne organizacije imaju niske lične dohotke. Dični do- 
hotci van privrede će rasti sporije nego u nrivređi. ZanosTenost 
će rasti 2

Odhornik ûl.iat MirosTav smatra da hi se nrihodi mog'1 i 
novećati za "'•iše miTiona ako hi Sekretarijat za finansije hio 
efikasniji, ako hi se privatne zanafije, nre-roznici, ugostiteTji 
pravilnije onorezova?i. Traži da se noveća hroj stručnih služhenik

Cdhornik r.Ijdžić Zlatko - nita koliki je iznos nenanla- 
ćenog poreza od noljonrivrede i kada će se naplatiti? Koliki je 
norez na zgrade? KaloTi su to vlastiti prihodi SUP-a? Da li je Ko- 
misija za unis zajma nlaćena?

Renuhlički noslanik Llešinović Tasim - smatra da su nri- 
hodi dohro planirani. Vjeruje da će kretanje zaposlenosti hiti 
veća od planirane imajući u viđu "Viskozu”, ali da treha ići sa 
realnim, na se tako sve sredi reha^ansom.

VPredsjednik Bahic Zjvko - ističe da će "Viskoza" nrora- 
diti krajem godine, kao i da van nrivređe se neće ići na noveća- 
nje ličnih dohodaka.

Odbornik Buzadžić Rfljko - traži da se zanaflije, vozači 
kamiona, donunska zanimanja nravilno onorezuju. Traži ohjašnjenje 
za prihode od no?jonpivrede.

Vačelnik £škić Ismet - je nagiasio da je za no"J j onrivredu 
osnovica 1967. godina, medjutim "»967. godina nije nanlaćena 37,5 
miliona zhog nenanlativosti. Za zajednicu ohrazovanja о^’таја se 
3,7^ jer tu nostoji zakonska ohaveza za finansije. Služha nije do- 
voljno efikasna jer su sredstva ograničena. Ugostitelji nisu više 
oporezovani naušačno, Služhenici će snimati situaciju na ?icu mje— 
sta, prikunljaće se računi i onorezovaće se unazad.



Odbornik Do.ičinović No^ak - nita kako <5e se ubirati 
akontacija za ugostitelje.

Odbornik PiSteliić Pusan - tvrdi da je teško naći obje- 
ktivna mjerila za onorezivanje zanatlija. Medjutim porez ne smije 
da djeluje na zatvaranje radnji, dobre radnike treba stimulisati.

Načelnik Pjaniđ Ičahmut - navodi da su vlatiti n.rihodi 
SUP-a oni koji se nanlate za polaganje vozaćkog ispita i za regis- 
tarske tablice.

NačeTnik Eškić Ismet - ističe da je zgrađama novećana 
vrijednost. Ima dosta zanatlija, koji rade honorarno, ali to je 
teško utvrditi i često je nerentabi4no. Za pre^oznike noreski or- 
gan mora dokazati da se bave prevozom.

Predsjednik Babić ži^ko - napominje da su zborovi birača 
dogovoreni i pTakatirani, da će gradjani ©iti informisani u "Gtasu" 
i preko Hadio stanice o budžetu koji političko ekonomski dokume- 
nat. Na sva nejasna nitanja daće ses odgovori u srijedu od Iorl2 
sati kod sekretara kao i podaci i informacije. Ako se bolje odbor- 
nici pripreme bo?.je će i prenijeti biračima.

Odbornik Ibrahimbegović Dčevad - nita zašto zborom birača 
ne bi bio nrisutan neki iz službe, Ko bi mogao da da odgovore na 
nianja?

Odbcrnik Krutjak Josin pita zašto se anuiteti olaćaju
I

za radne organizacije? Zašto je -oredvidjeno 8 miliona za unanre- 
djenje poljoprivrede?

Ođbornik Djubo Refik - pređtaže: da se obaveze koje se ne 
mogu prolongirati uključe u rashode, i da se ne kuouju stanovi za 
175 milina. Traži da se za Građsku mesnicu nadje izlaz i skine s 
budžeta. Smatra da je predvidjen iznos za bankarske usluge velik. 
Povećanje rashoda Uprave ukazano je sa ?o,5$, medjutim ako se 
nredvidi eve ono što snada u unravu recimo stavke 47, 1оЗ, 59 itd. 
novećanje je oko 16%,

Predsjednik Babić Zjvko - traži da điskutanti unozore na
TO KDJA BI SE STANka mogla .sm'ahj1%i da se daju prijeđiozi



I
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Ođ~bornik IvanićJpvo - nita za stavku 64 zašto se da- 

je 13 miliona. Društveno političke organizacije đobijaju 1 6o mi? i- 
ona, trelDalo bi nlaćati programe. Birači traže komunai nu izgradnju, 
česte, vodu, trotoare, struju.

Ođbornik F?il Ivica - ne slaže se sa tekstom obrazloženja,‘ 
nije гебепо koliko otpada na komunalnu izgradnju i da li se noveća- 
va ili smanjuje. U kulturi imamo 5 direktora a dajemo 6,4$ više ne- 
go prošle godinež Pitanje groblja nije rješeno. Pita šta se u 1968. 
godini može graditi na Predgradju? Pita da li su se službe zaintere- 
sovale koliko industrija može da da za kanaTizaciju i uredjenje 
kolovoza PiTanske uiice? Smatra, da rezeiv’-ni fond budžeta od lo 
miliona nije ništa, i da se s tim ne može ništa nostići!

Odbornik bolaja Jefto - ističe da je nrošle godine ćišće- 
na samo l/ 3  Rudarske ulice, pita može lise čistiti sad čita^a ulica?

Načelnik Pjanić Mahmut - smatra da je nanad na unravu 
■orenaglažen. Treba viditi da li su službe materijalno snosobne da 
izvršavaju zadatke. SUP-u je notrebna tehnička st»rema, o stanovima 
će se raspravljati na jednoj od iđućih sjednica. Zaht j ev i -nrijeđ-

Tog se razilaze aT i to treba -proučiti.
Cdbornik Cerić Osman - navodi da Novo grob!!je nema uvje- 

ta za rad, ostala su nod zabranom, te bi trebalo odvojiti nare za 
uredjenje. Smatra da ge malo daj e Crvenom krstu kao i za urbani- 
stičke projekte.

Odbornik ffec Marko - traži da se vjlše daje na komunali- | 
je, to je centralno za grad. Predlaže da mjesne zajeđnice dijele 
stanove za socijalno ugrošene no nrijedlogu Centra za socijalni 
rad.

Renubiički nosTanik Barić Urago - traži da mjesne zejed- ,I
dnice dobiju sredstva bar u prošlogodišnjem iznosu. Mjesne zaj êdnicw 
su opravđaTe nostojanje prošle godine su đobile 6o miliona a vri- 
jednost izvršenih radova je 37o miiiona.



ОсПзогпЈк Medo.jević I/Iarko - Smatra da bi trebalo о^јаа- 
niti šta je -norez a šta do-prinos. Pita od kud za isti broj zano- 
slenih u unravi Tičnih dohotci na strani 6 su 495 miliona a ne 
strani 7 su 5o5 miliona? Predlaže da se nanravi specifikacija koli- 
ko je stvarno isnlaćeno za produženi rad, te da se viđi prijedlog za 
nova radna mjesta.

Odbornik Ličina Radmi-1 o - taži: da se ;jednom gcrade trotoari 
i da se za mjesne zajednice ne smanjuje iznos. ?ita kako to da se 
grade Škole a ne kunuje se inventar?

Odbomik Višekruna Vaso - je mišljenja da se u kulturi 
finansira nerad. Traži da se društveno političke organizacije inte- 
grišu. Smatra da bi invalidi i nosioci Spomenice trabali da imaju 
beneficije u gradskom saobraćaju.

Pašić Hamdi.ia - unravnik Npvpg groblia -navođi da groblje--------- -
nije dpgrad.i eno. nema vode, hladnjače, garaže, parking nrostora i 
ograde.

Ođbcmik PiŠteliić Dr. Dušan - Smatra da nije odgovor da 
za komunalije nema nara. Predlaže da SO finansira samo ono što je 
dužna, da se sve ne pTaća.

Odbornik P^avčić Milorad - traži da iznos za fond za 
kreditiranje djaka i studenata bude na nivou 1967. Pita kakv дц to 
to djeca palih boraca 23 godine poslije Cslobodjenja? Ne bi trebalo 
smanjiti iznos od 2,5 miliona za Medicinski centar, jer se gubi 
mnogo. Za čišćenje ulica treba obezbjeđiti sredstva, 7o% uTica se 
ne čiste. Traži da se u doprinosu za medjanje građskog zemTjišta 
asfaltiraju Zgiaj Jovina, Beneševa i Gaj e’ra ulica. Zašto se daje 8 

miliona za saobraćajne znakove? PredTaže da se na smanje iznosi za 
mjesne zajednice. Predlaže da se iznosi za "Nikicu Pavlić" i "Aero 
klub" zamjene.

RenubJ ički posTanik He&iho^ić Тадјт - traži da se nre- 
dvidi izgradnja mosta u R^kavicama, jer je već nešto nadjeno. Tre- 
balo bi maći rješenje za groblje kao i dati novac SUP-u za matičnu 
službu. Ono 7 miTiona za komisije da je briše i da se tačno -nrecizi’* 
ra zašto je.
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Oa~bornik Kašl.iević iTirko - ■pita koje će ae бкоТе gradi- 
ti u 1968 godini. 'Podržava prijedToge SUP-a.

Odbomik Pa^ičar lazo - nita može li зе porra^iti most
u Bočcu?

Predsjednik Babić Živko - ističe da službeniđi ne mogu 
iđi da objašnjavaju budžet na zboro^ima birača jer ih nema dosta i 
podvlači da je budžet nilitički akt, koji odbornici treba da obja- 
šnjavaju. Zajednici obrazovanja se rovećavaju sredstva. Program 
izgradnje škola biće gotov uskoro, a program elektrifikacije je 
prošao kroz Savjet, i biće na jednoj od idućih sjednica. Jeđino su 
plaćene komisije za urbanističko regulacione noslove i Komisija za 
kontrolu zakonitosti Statuta radnih organizacija. Služba će na- 
nraviti snecifikaciju utroška sredstava za komisije, kao i speci- 
fikaciju utroška sredstava budžetske rezeme za 1967. god.

Načelnik Litrić Alija - navodi da se za ekdnrorrijaciju 
daju sredstva kad je SO korisnik, kao u slučaju rroširenja puta, 
izgradnje trotoara itd. na primjer u Podgornikovoj utici. Naciona- 
lizacija je obaveza od ranije dosada je isplaćeno 7 miliona.

Predjednik Babić Živko - je zadužio Sekretara, Sškića 
Ismeta i Vladu RomČevića da isritaju skiđanje mrijestiTišta aa 
budžeta. Vidjeći ee da li je insrekcijama notrebno 5 miliona. 
Društveno nolitičke organizacije dobijaju isnod nivoa rrošle go- 
dine, stvar je ocjene, treba da se konsuTtujemo.

Načelnik Eškić Isaet - navodi da su bankareke usluge 
roslupile Зо - 4o$.

Sekretar S+urar Rftjko - ističe da se operiralo sa ličnim 
dohotcima na raivou decembra 1967. godine.

Cdbornik Bžubo Refik - ističe da su ukupni rashodi za 
materijalne troškove uprave 41 milion.

Predsiednik Babić Zjvko - iznosi da se 17 miliona odno- 
si na telefonsku centralu, a ostalo su redovni materijalni troŠ- 
kovi uprave.

Herub^ički roslanik Oršulić Jetena - smatra da bi " •
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Komitetu oaladine više odgovaralo da se finansira program i akcije i 
3 er ovdje spada КАЗ, FSJ, izvidjači*

C đ~bornik Ivanić J ovo - tvrdi da su 16o miliona daje društve 
no političkim organizacijama bez gledanja šta se radi.

Preds.iednik Babić iivko - predlaže da se od SSRN traži 
mišljenje o "budžetu, a posetno o društveno političkim zajednicama.

Džankić Fikret pređsjed. SSRN - tvrdi da SO treba da ispite 
opravdanost i da odredi visinu dotaci.ja za sve društveno nolitičke 
zaj ednice.

Odbornik Višekruna Vaso - šta je sa parama za strelište? 
Pare su dodljeljene ali nisu isniaćene!

Predsjednik 3abić Zi^ko - smatra da sa komuna"1 ije treba 
povcćati iznos. Prošle godine za urbanistički program dato je 60 mil 
ona, sada _trebn PP miliona. Izgradnja illice Braće Podgornika dato--5
68 miliona i Bulevar Revolucije dato 45 miliona, financira se iz
budžeta. Groblie, ovu stavku treba povećati. Za kulturu se daje
6£ više to je stvar ocjene, što $e tiče integracije, ona ne ide nigd;
jer ima slabosti. Služba će podnijeti izvještaj Sletskog odbora za
strelište. Budžetska rezerva je dijeljena na з;ј eđnicama* Skupština
opštine. Za SUP - povećanje iznosa je stvar ocjena. Za stanove oci-
jeniće se kroz diskusiju, koliko treba dati. Načelnik za finansije ć<
u "Glasu" napisati članak o porezima i donrinosima. Fond za kre-
ditiranje djaka i studenata obaveze su no ugo-”-oru. Za bolničke
raČuna uvešće se ^eća kontrolaj^Čigćenj e grada će biti bolje ako
kante odu u podrume i iza zgrada. Za mast u Rekavici se nešto morac ==’'
j3o£uzeti--da ne progadne ono što je uloženo. Matična služba date su 
nare za lične dohotke.

Načelnik litrič Ali.ja - iznosi da bi za povlaštenu vož- 
nju invalida i nosioca Spomenica trebalo 26 miliona.

Preds.lednik Babić Ži •ko - nredTaže da Višekruna Vaso,
Zec I/Iarko i Korica Bjuro kontaktiraju sa "Autonrevozom" u ^ezi 
novlaštice za invalide i nosioce Snomenica. Za saobraćajne znake 
je čista računica, zna se koliko ih treba i koliko staji znak.



Odlu6eno je jednoglasno da zaključci sa zborom birača o 
budžetu trebaju da su fiksirani komcuzno i konkretno, kao i da se 
popiću pitanja na koja odbornici nisu bili u mogućnosti da odgo- 
vore biračima.

AD 2.

Utvrdjivanje plana održavanja zborova birača povodom 
điskusije o budžetu Opštine Banja Luka za 1968. godinu.

Izvjestilac načelnik Kuzmanović RAjko.
Utvrdjeni su termini održavanja zborova birača.

AD 3.

Prijedlog zaključka o davanju saglasnosti na Odiuku 
komunalnog -nreduzeća ''Sistoća” o novećanju cijena usluga.

Odbornik č'uijat Miros~'a-’- - nita ko će kontro"! irat i da 
preduzeće neće r)O rećati plate?

Odbornik Dojčinović Npvak - smatra materijal nenotpunim.
*

Direktor Romčević Vlado - ističe da "Čistoća" ima najviše 
cijene usluga u zemljiž Prosjek ličnih dohodaka iz 1967. godine o- 
staje nadalje. Obezbjedjeuje se nabavka novih sređstava, i amor- 
tizacija sredstava za 5 godina 46 miliona.

Renublički -poslanik Barić Ргадо - smatra da je poveĆa- 
nje cijena trebalo donijeti ranije. Mora se povećati radna snaga 
i sredstva.

Odbornik Janki.iević Piktor - je mišljenja da računica 
ne valja. Smatra da nekvalificirana radna snaga ima visok prosjek 
primanja 8o hiljada. T’--ornica duhana plaća ro kg. odvezenog djub- 
ra 35 dinara.

Odbornik Pail Ivica - traži da ovo ide na zborove bi-
‘ ■ ■ ■ —  -  ■

rača. Ue treba gledati na visoke lične dohotke, teški su uslovi 
rada, radi se sa fekalijama, noću rrekovremeno. Data je komrlet- 
na dokumentacija na nek ođluče zborovi biračaž

Odbornik Džubo Refik - je mišljenja da za gradjanstvo 
treba povećati cijenu, a za radne organizacije predlaže da se
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•olaća onoliko koliko se odveze smeća "Vr’oas" nlaća 4 miliona go- 
dišnje.

, Ođ~bornik Cerić Osman - smatra da se preduzeće mora mode- 
rnizovati i povećati cijene usluga. Tvrdi da nrimanja nisu velika 
jer to su sva primanja, za noŠni, produženi rad, rad nedeljom i 
praznikom.

Od~bornik Medoiević Marko - iznosi da ,1e preduzeće u 1967. 
imalo 2 vozila za od-<roz smeća koja nije upotrebljavalo. Predlaže da 
se cijena ne povećava, дег će tad svi tražiti.

Odbornik !«Iarić Jрур - navodi da je zdravstvena situaci,ja 
u preduzeću kritična, što pokazuje sistematski pregled, 4о% zapo- 
slenih ima astvu, 7o radnika ima savijenu kičmu. Česte su infek- 
cije i tuberkuloza jer se radi sa rukama, nema kanti. Niko neće u 
ovu službu.

Odbornik Plavčić Milorad - ističe da se obim noslom iz 
dana u dan povećava. Postoji Odluka o sanitarnom minimumu trebalo 
bi je izvršavati. Predlaže da se za radne organizacije naplaćuje 
samo 2a zatirorene prostorije. Ističe da nreduzeće l/ 4  sredstava 
odvaja za nroširenu renrodukciju.

Preds.i edni.k Babić Zj^ko - smatra da ima osnova da se ide 
na povećanje cijena usluga. Ukazan prosjek ličnih primanja nije 
visok ako se ima u vidu da je uračunato noćno, prekovremeno, 
radno vrijeme, kao i nedeljom i praznicima. Neće biti daljnjeg 
povećanja ličnog*dohotka, zaposliće se novi radnici, smeće će se 
odvoziti suaki drugi dan, a samim tim grad će biti čišći. Pred- 
laže da ova materija pošalje na razmatranje zborovima birača.

Jednoglasno je usvojeno da se o povećanju cijena usluga 
komunalnog preduzeća "Čistoća" raspravlja na zborovima birača, a 
no pribavljenom mišljenju zborova birača Skunština onštine će 
ponovo ovo razmatrati.

Pošto je iscrpljen dnevni red. nredsjedavajući je zaktju- 
čio sjednicu u 17 časova.

Zapisničar,
Alagić Ibro

Predsj edavajući
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